
 

 
 
 
 
 

Fællesmøde med Udvalget for Social Omsorg og Seniorrådet  
den 13. januar 2016 

 
 
 
Punkter til drøftelse: 
 
Temaet "Ensomhed" 
Ensomhed kan ramme alle, i alle aldre og i mange situationer i livet. Det kan være, at 
man har mistet sin samlever, er gået på efterløn eller pension, er flyttet til en ny by og 
har mistet kontakten til sit tidligere netværk. 
  
Der melder sig mange spørgsmål i forhold til ensomhed blandt ældre: 

• Hvordan finder man frem til de ældre, som er ufrivilligt ensomme? 
• Hvad gør man, når man oplever ensomhed blandt ældre? 
• Hvordan kan ensomhed blandt ældre forebygges? 
• Kan der udarbejdes en samarbejdsmodel mellem Hedensted Kommune's frivillig-

koordinator, visitatorere, fagpersonale, frivillige foreninger og civilsamfundet, i 
forhold til arbejdet omkring opsporing og forebyggelse af ensomhed? 

  
Pårørendepolitikken 
Seniorrådet ønsker Pårørendepolitikken indskrevet i det nye Indsatskatalog, og vil meget 
gerne deltage i udformningen af Pårørendepolitikken. Der fremsættes en forventning om, 
at Seniorrådet inddrages i arbejdsgruppen omkring Pårørendepolitikken.  
Såfremt Pårørendepolitikken ikke skal indgå i det nye Indsatskatalog, men udarbejdes 
særskilt, vil Seniorrådet fortsat gerne inddrages i processen omkring udarbejdelsen. 
  
Værdighed i ældreplejen 
Med udgangspunkt i "De ti elementer i værdig ældrepleje" fra FOA, Dansk Sygepleje 
Raad og Ældre Sagen, vil Seniorrådet gerne have iværksat en dialog omkring: 
  

• Hvilke elementer der allerede indgår i Hedensted Kommunes kvalitetsstandarder, 
og hvilke der ønskes udbygget? 

• Hvilke elementer i den værdige ældrepleje, der er svære at leve op til? 
• Hvordan arbejdes der henimod, at plejepersonalet kan få tid til at implementere 

dem i driften? 
• Hvad er realistisk og praktisk muligt, i Hedensted Kommune, i forhold til de ti 

elementer i værdig ældrepleje? 
• Hvad tænker politikkerne i Hedensted Kommune omkring værdighed i ældrepleje? 
• Hvad er det, der mangler for, at ældre kan få et værdigt liv? 

  
Valg til Seniorrådet 
Ved næste valg til Seniorrådet ønsker de nuværende medlemmer, at valget afvikles som 
et fremmødevalg. Begrundelsen for dette er, at det erfaringsmæssigt i andre kommuner 
har vist sig at kunne hæve valgdeltagelsen og stemmeprocenten. Seniorrådet ønsker en 
dialog med Udvalget for Social Omsorg omkring de økonomiske aspekter ved fremmøde-
valg. 
  
 


